
EKÜL Foorum 2021



SF toetus 2015 - 2021
Á Tehtud otsused summale 147 895 851,98 eurot
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SF toetus 2015 - 2021
Á Meede väljamaksete summa Ɏ118 065 546,17 eurot
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EHITUSHINDADE MUUTUS

I kvartal 2020 284

II kvartal 2020 363

III kvartal 2020 326

IV kvartal 2020 366

I kvartal 2021 359

II kvartal 2021 389

III kvartal 2021 424



Viljandi kogemus
Á Viljandis Paalalinna rajoonis viiekorruselises korterelamus ühistut juhtiv Kristjan 

Endrekson kirjeldab üsna traditsioonilist juhtumit, kuis algne umbusk asendus 
eduka rekonstrueerimisprojektiga.

Á "Alustasime maja rekonstrueerimisprojektiga tegelikult 2013-14, kui tegime energiaauditi 
ja vaatasime detailselt üle, mis seisukorras meie maja on. Aasta hiljem tegime ka 
esmase kalkulatsiooni rekonstrueerimise teostamiseks, kuid toona jäi ühistu 
renoveerimise osas veel kõhklevale seisukohale ja panime projekti ajutiselt ootele," 
kirjeldab juht. 

Á Ajutiselt sai projekt küll tallele pandud, kuid kui naabruskonnas hakkasid teised majad 
uut ilmet võtma ning omavahelistes suhtlustes tulid välja uuendamise eelised, muutusid 
ka meeleolud. "Kui naabermajad said juba uue ilme, siis tuli küsimusi - meil oli ju ka 
projekt ning miks meie ei võiks seda ette võtta.

Á Peamine, milles ühistujuhi sõnul seisnes nii potentsiaal kui ka kõhklused, oli 
tulevikuvaade - energiaauditi põhjal oli oodata küttekulude alanemist poole võrra 
(rääkimata kenamast majast ja paremast sisekliimast), kuid kas see tõesti katab ka 
võetava lisakohustuse. "Aga kui juba kuulsime ka teiste kogemusest ning võtsime 
arvutused aluseks, nägid elanikud - tõesti, fassaad, kütte- ja veesüsteemid saavad korda 
ning maja soojaks ja selle arvelt maksamegi vähem. Ja täna ongi meie reaalsed 
küttekulud sellised, et kokku koos laenumaksega kulud ei kasvanud, aga maja on 
korras," märgib ta. 



Jõhvi kogemus

Á Jõhvi s asuva Pargi 55a ühistut juhtiv Kätlin Pihlak ütleb, et KredExi toetust taotlema 
sundis kortermaja halb seisukord ning majaelanike ühine otsus, et hoone tuleb korda 
teha.

Á ɗMƋĩƒǔ ƝƋŴ ƈœŰǮĩǄ ǄœŴǄǔǄȷ ƈǔƓĩ ƅǔŅĩ ĩĩǄǎĩŴŌ œŴ ƝƋƓǔŌ ǚŰŴǄǎǔ ƺœĩƋœ ƈĩǎǔǄœƽœƒƝƓŌŴ ǎƸǄŴǄœƒĩŴŌ 
ehitus- ega parandustöid teinud. Alguses kaalusime ka KredExi asemel teisi võimalusi ning 
ka seda, et teha renoveerimine oma jõududega ja jupiti - vahetades välja aknad, uuendades 
välisilmet jne. Siis aga kutsusime ühistu koosolekule KredExi esindaja ning kohapealse 
ĩƽǔǎœƋǔ ǎǔƋœƒǔǄœƋ ƅƸǔŌǄŴƒœ ǄœƋũœ ǎƸŌœƒǔǄœƓŴȷ œǎ ƋĹŰœƒœ ŴƈƈĩũŴ ǎƝœǎǔǄǎ ƈǚǄŴƒĩȷɘ ǚǎƋœŅ ÒŴŰƋĩƈ 
ning lisab, et kindlasti lihtsustas otsust, et ühistul oli kogutud juba varasemalt ka vajaminev 
omaosalus.

Á Kokku kestsid Pargi tänava korerelamu ehitustööd pea kolmveerand aastat ning uuendatud 
sai hoone fassaad, aknad, kütte- ja ventilatsioonisüsteem.ɗÕœƈƝƓǄǎƽǔœœƽŴƒŴǄœ ǎǔƋœƒǔǄœƋ ƝƓ 
meie majal täiesti uus ja tänapäevane ilme. Tänu ventilatsioonisüsteemi uuendamisele on 
oluliselt parem ka õhukvaliteet ning mis peamine - küttekulud on kahanenud isegi 50-60 
ƺƽƝǎǄœƓǎŴ ǮƸƽƽœƋŌœǄ ǮĩƽĩǄœƒĩũĩȷɘ ƋƝœǎƋœŅ ǚŰŴǄǎǔ œǄŴƓŌĩƅĩ ƺƽƝƅœƈǎŴ ǎǔƋœƒǔǄŴȾ

Á ɗÜƝƝǮŴǎĩƓ ǮĹũĩ ǎœŴǄǎœƋœ ƈƝƽœǎƽŴǚŰŴǄǎǔǎœ ƅǔŰǎŴŌœƋœ ǮƸǎǎĩ ǎĩƝǎƋœƒŴǄœƋ ĩŅŴƈǄ ƈƝƓǄǔƋǎĩƓǎȾ «œŴƋ ƝƓ 
olemas teadmised ning ka juba kogemus, milliseid dokumente on vaja ning kuidas kogu 
ƺƽƝǎǄœǄǄŴ ŰĩƋƋĩǎĩ ƅĩ ƈƝƽƽĩƋŌĩŌĩȾ MŴ ƺœĩ ƅǔ ƅĩƋũƽĩǎĩǄǎ ƋœŴǔǎĩƒĩȷ ƈǔŴ Ǆœœ ƝƓ ƅǔŅĩ ƋœŴǔǎĩǎǔŌȷɘ 
lausub ta



Pargi 55a, Jõhvi



Soo 22, Paide

Tuleviku 6, Rakvere


